
 

 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu FES dne 4. dubna 2022 

 
Přítomni: Mgr. Libor Koudela, Ph.D., Ing. Jan Fuka, Ph.D., JUDr. Martin 

Šmíd, Ph.D., doc. Ing. Michaela Kotková Stříteská, Ph.D., PaedDr. 
Alexandr Šenec, RNDr. Ing. Oldřich Horák, Ph.D., prof. Ing. Petr 
Hájek, Ph.D., Ing. Irena Honková, Ph.D., Ing. Hana Jonášová, Ph.D. 
(od bodu 2), Ing. Ondřej Kuba, Bc. Markéta Klapalová, Bc. Patricie-
Anna Reitzová 

 
Omluveni: Mgr. Jan Mandys, Ph.D., Bc. Tomáš Kupilík, Bc. Lucie Šrámková  
 
Hosté:  prof. Ing. Jan Stejskal, Ph.D., doc. Ing. Hana Kopáčková, Ph.D., doc. 

Ing. Renáta Myšková, Ph.D., JUDr. Jana Janderová, Ph.D., doc. Ing. 
Miloslav Hub, Ph.D. 

 
Na začátku přítomno 11 z 15 senátorů. AS FES je usnášeníschopný.  
 
Pozvánka na zasedání AS FES rozeslána  28. března 2022 
Materiály k projednání na zasedání rozeslány 28. března 2022 
 
Program: 

1. Schválení programu zasedání. 
2. Informace o činnosti předsednictva 
3. Výroční zpráva o činnosti FES za rok 2021. 
4. Výroční zpráva o hospodaření FES za rok 2021. 
5. Akreditace nového studijního programu Aplikovaná informatika 
6. Akreditace nového studijního programu Digitální podnikání. 
7. Diskuse k počtu členů AS UPCE. 
8. Různé. 

 
Předseda AS FES Dr. Šmíd zahájil zasedání a pozdravil přítomné. Po zahájení 
ověřil účast přítomných senátorů. 
 
1. Schválení programu zasedání 

Dr. Šmíd stručně představil navržený program zasedání. K programu neměl nikdo 
žádné připomínky. 
 
Poté proběhlo hlasování. 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
schvaluje program zasedání v předloženém znění. 
 
Hlasování: 11 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 



Usnesení bylo přijato. 

 
Dostavila se Dr. Jonášová. Přítomno 12 z 15 senátorů. 
 
2. Informace o činnosti předsednictva 

Dr. Šmíd informoval, že v mezičase od minulého zasedání se předsednictvo 
jménem AS FES připojilo k prohlášení AS UPCE odsuzujícímu ruskou agresi na 
Ukrajině. 
Prohlášení bylo zveřejněno 28. února na webu UPCE: 
https://www.upce.cz/prohlaseni-akademicke-obce-k-situaci-na-ukrajine.  
 
3. Výroční zpráva o činnosti FES za rok 2021 

Děkan prof. Stejskal představil předkládaný materiál a omluvil neúčast 
proděkanky prof. Komárkové a tajemníka Ing. Urbance. Uvedl, že některá čísla 
ve zprávě jsou poznamenaná pandemií covid-19. Dále stručně pohovořil 
k některým dílčím částem zprávy (počty studentů, počty zaměstnanců, 
internacionalizace, výzkumná a tvůrčí činnost a další). Konstatoval, že všechny 
vnitřní i vnější kontroly v uplynulém období skončily úspěšně a bez výhrad. 
K bodu nikdo nevystoupil v diskusi. 
 
Poté proběhlo hlasování. 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal a schvaluje Výroční zprávu o činnosti FES za rok 2021 v předloženém 
znění.  
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
4. Výroční zpráva o hospodaření FES za rok 2021 

Děkan prof. Stejskal představil předkládaný materiál. Shrnul pravidla financování 
fakulty a základní informace k příjmům, výdajům a hospodářskému výsledku 
fakulty. Uvedl také, že již existuje předběžný výhled rozpočtu na letošní rok. Dále 
zmínil, že fakulta má aktuálně ve fondech 78,5 milionu Kč (z toho 65 milionů ve 
Fondu provozních prostředků). 
V diskusi vystoupil prof. Hájek ohledně částek týkajících se vědy a výzkumu, kde 
nesouhlasil uvedený součet. Děkan přislíbil opravu chybně uvedené částky. 
 
Poté proběhlo hlasování. 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal a schvaluje Výroční zprávu o hospodaření FES za rok 2021 v 
předloženém znění.  
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

https://www.upce.cz/prohlaseni-akademicke-obce-k-situaci-na-ukrajine


5. Akreditace nového studijního programu Aplikovaná informatika 

Děkan prof. Stejskal stručně uvedl předkládaný materiál. Vysvětlil, že samotný 
program se nemění, ale protože byl akreditován za starých podmínek, musí dojít 
k nové akreditaci. 
Dále vystoupil garant programu doc. Hub, který uvedl, že tento doktorský studijní 
program byl inovován s ohledem na současný stav vědecko-technického poznání 
a bude otevřen se specializací Data Science. 
V diskusi ohledně podmínek pro přijetí a přijímacího řízení vystoupila Dr. 
Jonášová, doc. Hub a děkan prof. Stejskal. 
 
Poté proběhlo hlasování: 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal návrh akreditovat nový akademický doktorský studijní program 
Aplikovaná informatika v české i anglické verzi v předloženém znění. 
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
6. Akreditace nového studijního programu Digitální podnikání 

Děkan prof. Stejskal stručně uvedl předkládaný materiál. Zdůraznil důležitost 
preference studijních programů s vyšším koeficientem ekonomické náročnosti 
(KEN) kvůli udržení průměrného KEN univerzity. 
Dále vystoupila garantka programu doc. Kopáčková, která blíže objasnila 
zaměření programu, který by měl kombinovat znalosti z oblasti ekonomie a 
informatiky. 
Dále proběhla diskuse. 
Dr. Jonášová se zeptala, kdy se do nového studijního programu začnou přijímat 
studenti. Děkan odpověděl, že nejlépe již od příštího akademického roku, ale 
záleží na vnitřních akreditačních procesech na univerzitě. 
Doc. Kotková Stříteská položila otázku, zda nový studijní program nahradí 
některý ze stávajících programů. Děkan uvedl, že fakulta počítá s utlumením 
některých studijních programů v oblasti informatiky, kde již v současnosti nejsou 
nabíráni studenti (Informatika ve veřejné správě). Zdůraznil význam atraktivních 
studijních programů (a jejich atraktivních názvů) pro fakultu. Proděkanka Dr. 
Janderová k tomu dále uvedla, že program je inspirován obdobnými programy, 
které nabízejí univerzity v zahraničí. 
Dr. Šenec se zeptal, zda se připravují i další nové interdisciplinární programy. 
Děkan k tomu uvedl, že realizace dalších studijních programů záleží především 
na vývoji financování fakulty. Zdůraznil, že financované počty přijatých studentů 
jsou v současnosti zafixovány na úrovni roku 2017. Nové programy tedy 
přicházejí v úvahu pouze výměnou za některé stávající. Proděkanka Dr. 
Janderová k tomu doplnila, že je v plánu navyšovat počty studentů samoplátců ve 
studijních programech v anglickém jazyce. 



 
Poté proběhlo hlasování: 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal návrh akreditovat nový akademický bakalářský studijní program 
Digitální podnikání v předloženém znění. 
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
7. Diskuse k počtu členů AS UPCE 

Dr. Šmíd stručně uvedl důvody zařazení tohoto bodu. Diskusi k počtu členů AS 
UPCE na fakultních senátech inicioval předseda AS UPCE Ing. Petr Bělina, 
Ph.D., v návaznosti na požadavek děkana Fakulty restaurování Mgr. BcA. 
Radomíra Slovika, aby bylo zajištěno rovné zastoupení všech fakult v senátu 
univerzity. Zmínil, že současně však není příliš vhodné zvyšovat celkový počet 
senátorů, neboť AS UPCE je jeden z nejpočetnějších akademických senátů v ČR. 
Otázku celkového počtu senátorů AS UPCE vznesla také Dr. Jonášová. 
Dále vystoupil děkan prof. Stejskal, který uvedl, že hlavním cílem návrhů na 
změnu uspořádání AS UPCE je pravděpodobně snaha o snížení celkového počtu 
senátorů. 
Dr. Šmíd uvedl, že počty senátorů za jednotlivé fakulty lze teoreticky snížit na 
poměr 3:2 nebo 2:1 (akademičtí pracovníci : studenti) s tím, že snížení zastoupení 
studentů na jednoho za každou fakultu by ze strany studentů pravděpodobně 
nebylo vnímáno pozitivně. Bc. Klapalová k tomu zmínila, že v rámci SRUPa se 
řešila především nízká účast studentů na zasedání AS UPCE. Ing. Kuba k tomu 
doplnil, že problémem byl vysoký počet neomluvených absencí ze zasedání. 
Na základě proběhlé diskuse bylo navrženo usnesení podporující zachování 
současného složení AS UPCE. 
 
Poté proběhlo hlasování: 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
doporučuje zachovat stávající složení Akademického senátu Univerzity 
Pardubice. 
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
6. Různé 

Děkan prof. Stejskal informoval o přípravě letošního rozpočtu. Uvedl, že lze 
předpokládat mírný nárůst prostředků, který ovšem pravděpodobně nepokryje 
předpokládaný nárůst nákladů (růst cen energií a celouniverzitních nákladů) a 
současně uvažovaný nárůst mezd (resp. osobního ohodnocení). Uvedl, že si 
uvědomuje pokles reálných mezd v důsledku inflace, který se fakulta bude snažit 
(částečně) vykompenzovat růstem osobního ohodnocení o cca 10 %. Zmínil také, 



že univerzita neplánuje navýšit tarifní mzdy. Zdůraznil, že vzhledem k situaci 
bude pro pokrytí zvýšených nákladů nutné čerpání z Fondu provozních 
prostředků. 
Bc. Reitzová se zeptala, zda lze očekávat zvýšení stipendií. Děkan odpověděl, že 
to je záležitost univerzity. 
Děkan dále zmínil možnou nutnost čerpání z Fondu provozních prostředků 
v souvislosti s pomocí studentům z Ukrajiny, Ruska a Běloruska. Vysvětlil, že na 
stávající studenty stát univerzitám žádné peníze nepřidal, plánuje přidělit peníze 
pouze na budoucí studenty z těchto zemí. 
Dále byla diskutována otázka kolejného, které tito studenti musí platit, a 
univerzita jim v tom nenabízí žádnou úlevu. V diskusi vystoupili děkan prof. 
Stejskal, proděkanka Dr. Janderová, Dr. Jonášová a Dr. Kotková Stříteská. 
Dr. Šenec dále zmínil, že by bylo možné dosáhnout úspor na základě důkladné 
analýzy výdajů fakulty. 
Dr. Šmíd poděkoval všem za účast a ukončil zasedání AS FES. 
 
V Pardubicích, 5. dubna 2022 
 
       JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. 
       předseda AS FES 


